
 

 

 العادية   بنك لشِا يعقد الاجتماع السنوي للجمعية العمومية 

عقد بنك لشِا ذ.م.م (عامة) (" البنك " او " بنك لشا ") اجتماعه السنوي للجمعية العمومية العادية يوم 
ثاني، رئيس افتراضياً عبر تطبيق "زوم"، ترأّسه سعادة الشيخ فيصل بن ثاني آل    2023مارس    15الأربعاء  

مجلس إدارة بنك لشِا وبحضور أعضاء مجلس الإدارة والمساهمين وفريق الإدارة العليا، حيث تمت  
 خلاله الموافقة على جميع البنود المدرجة في جدول الأعمال. 

 2022ديسمبر    31عرضت الجمعية العمومية تقرير رئيس مجلس الإدارة عن السنة المالية المنتهية في  
، بالإضافة إلى عدة تقارير أخرى بما في ذلك عرض تقرير هيئة الرقابة  2023لسنة المالية وخطة العمل ل

الشرعية والموافقة عليه، والبيانات المالية المدققة، وتقرير المدقق الخارجي، وتقرير حوكمة الشركات 
ا القانونية  لمدرجة في  بما يتماشى مع نظام حوكمة هيئة قطر للأسواق المالية للشركات والكيانات 

 السوق الرئيسية، والضوابط الداخلية لإعداد التقارير المالية.

وعلاوة على ذلك، صادق المساهمون على المعاملات الرئيسية التي أبرمها البنك خلال العام الماضي 
وعلى توصية مجلس الإدارة فيما يخصّ عدم توزيع الأرباح وعدم تحويل أيّ أموال إلى حساب الاحتياطي  

ياري، بالإضافة إلى تبرئة ذمة أعضاء المجلس من أيّ التزامات.  كما تمت الموافقة ايضاً على إعادة  الاخت
 ،2023تعيين شركة إرنست آند يونغ لتتولى مهام مدقق الحسابات الخارجي للبنك خلال السنة المالية 

 أتعابها السنوية. تحديد و على

"لقد حقق بنك    رئيس مجلس إدارة بنك لشِا: ل ثاني وتعليقاً على ذلك، صرّح الشيخ فيصل بن ثاني آ 
مليون ريال قطري، مسجّلاً بذلك   75.5، حيث بلغ صافي ربحه  2022لشِا نجاحاً ثابتاً ومتواصلاً في عام  

من  المزيد  ترسيخ  شأنها  من  رائعة  خطوة  وهي  التوالي،  على  التاسع  والربع  الثاني  للعام  أرباحاً 
ه الأول مع البنك . ونعدكم بأنّ البنك التحسينات. وقد أظهر مجلس الإدارة الجديد عناية مميّزة في عام

سيواصل اعتماد إجراءاته وضوابطه الحذرة والمنضبطة والحكيمة للتغلّب على تحدّيات الاقتصاد الكلي 
العالمية الحالية، وسيحافظ على تركيزه المتمثل في البحث عن فرص استثمار متميّزة ومربحة، من أجل  

 محافظ الاستثمارية." تقديم أفضل الخدمات في مجال إدارة ال

وتابع قائلاً: "لقد شكّل تغيير علامتنا التجارية من بنك قطر الأول إلى بنك لشِا علامة فارقة، إذ استطاع 
السنين.  ورؤية على مدار  خبرة  اكتسبه من  رحلته مستفيداً مما  الإنطلاق في فصل جديد من  البنك 

تضم سنوات كمؤسسة  طوال  وتحسينات  تطوّرات  شهد  موظفين مخلصين ومساهمين    فالبنك 
 وعملاء أوفياء، وبالتالي سيستند إلى ذلك للمضي قدماً بهذا الزخم وتحقيق المزيد من النموّ."

بنك لشا ذ.م.م. (عامة)، هو أول بنك استثماري مستقل متوافق مع أحكام الشريعة الإسلامية ومرخص له من  
 (QSE: QFBQ)تحت الرمز قبل هيئة تنظيم مركز قطر للمال ومدرج في بورصة قطر 
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Lesha Bank Holds its Annual General Meeting  

Lesha Bank LLC (Public) (the ‘Bank’ or ‘Lesha Bank’) held its Annual General Meeting (AGM) on 
Wednesday 15 March 2023 and approved all items listed on its agenda. 

Chaired by Lesha Bank’s Chairman HE Sheikh Faisal bin Thani Al Thani, the AGM was held virtually via 
Zoom, with the attendance of Lesha Bank’s Board members, shareholders, and senior management 
team. 

The AGM included the presentation of the Chairman's report for the financial year ended 31 December 
2022 and the work plan for the financial year of 2023, in addition to several other reports including the 
presentation and approval of Shari'a Supervisory Board report; Audited Financial Statement; External 
Auditor’s Report; Corporate Governance Report in compliance with the Qatar Financial Markets 
Authority (QFMA) Governance Code for Companies and Legal Entities Listed on the Main Market; and 
the Internal Control Over Financial Report (ICOFR). 

Moreover, the meeting approved Lesha Bank’s major transactions and the recommendations of the 
Board of Directors regarding non-distribution of dividends as well as not taking an optional reserve, 
and the discharging and releasing of the members of the Board from liabilities. Furthermore, Ernst & 
Young was approved to be re-appointed as the Bank’s external auditor for the financial year 2023 in 
addition to approving their fees. 

HE Sheikh Faisal bin Thani Al Thani, Chairman of Lesha Bank commented: “Lesha Bank has enjoyed 
continued success in 2022, recording a net profit of QAR 75.5 million. This marked our second 
consecutive year of profit along with nine profitable quarters, a remarkable steppingstone towards 
greater improvements. The new Board has demonstrated excellent diligence in their first year with our 
Bank. We will continue our cautious, disciplined, and prudent measure and controls to overcome the 
current global macroeconomic challenges while maintaining our focus on looking out for lucrative and 
profitable premium investment opportunities, and offering top-of-the-line investment portfolio 
management services.” 

“Our rebranding from QFB to Lesha Bank is a great milestone, helping us launch a new chapter in our 
journey capitalizing on the experience and insight we accumulated. We have grown and improved over 
the course of the years as an organization with devoted employees and loyal shareholders and clients, 
and we aim to further build on the momentum to achieve further growth.” 

Lesha Bank LLC (Public) is the first independent Shari’a-compliant Bank authorized by the QFC 
Regulatory Authority (QFCRA) and a listed entity on the Qatar Stock Exchange (QSE: QFBQ). 

 
--- End --- 


